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Op 20 september 2019 ontvingen wij vragen van  de raadsfractie Pro actief Goirle over de 
beëindiging van het PAS op basis van artikel 40 Reglement van Orde. Hieronder treft u de gestelde 
vragen aan, met het daarbij behorende antwoord. 
 
1. Zijn de effecten van de beëindiging van de PAS-regeling ook merkbaar in de gemeente Goirle? 
Antwoord. 
Ja. De Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State heeft geoordeeld dat het PAS (Programma 
Aanpak Stikstof) niet als basis mag worden gebruikt voor toestemming voor activiteiten die extra 
stikstofuitstoot veroorzaken. Op basis van het PAS wordt vooruitlopend op toekomstige positieve 
gevolgen van maatregelen voor beschermde natuurgebieden, alvast toestemming gegeven voor 
activiteiten die mogelijk schadelijk zijn voor die gebieden. Zo’n toestemming vooraf mag niet op grond 
van de Europese Habitatrichtlijn. Die eist namelijk dat vooraf vast moet staan dat de geplande 
maatregelen daadwerkelijk resultaat hebben. 
Dit betekent concreet dat gemeenten, provincie en Rijk bij vergunningverlening geen beroep meer 
kunnen doen op het PAS. In zoverre is de beëindiging van het PAS ook merkbaar in onze gemeente. 
Het Rijk moet nu met een oplossing komen. Het heeft daartoe de Adviescommissie 
Stikstofproblematiek ingesteld onder leiding van Johan Remkes. Deze adviescommissie heeft op 25 
september 2019 haar advies aan het kabinet uitgebracht. Met de titel “Niet alles kan” maakt de 
adviescommissie klip en klaar hoe ze naar het stikstofprobleem in Nederland kijkt.  
Het advies kunt u raadplegen via de volgende link: 
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2019/09/25/eerste-advies-adviescollege-
stikstofproblematiek ) 
 
a. Zo ja, wat zijn de concrete effecten? 

Zijn ook in onze gemeente projecten, met name op het gebied van woningbouw, 
infrastructuur, duurzame energie, evenementen stilgelegd? 

Antwoord. 
Dat is nog niet bekend.  
In onze gemeente zijn nog geen projecten stilgelegd. Wel wordt onderzocht wat de consequenties van 
de PAS-uitspraak zijn voor verschillende projecten. 
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Na bovengenoemde uitspraak over het PAS, is inmiddels de AERIUS Calculator aangepast. Per 16 
september 2019 is de nieuwe versie van AERIUS Calculator Scenario en Connect (Calculator 2019) 
beschikbaar. Met AERIUS Calculator 2019 kan de uitstoot van stikstof en de neerslag daarvan op Natura 
2000-gebieden worden berekend. De AERIUS Calculator 2019 heeft niet meer de specifieke 
functionaliteiten van het PAS. Daarnaast is de Calculator geactualiseerd. Aan de hand hiervan kunnen 
nieuwe berekeningen worden uitgevoerd. 
 
De advisering en toetsing van initiatieven en aanvragen van woningbouwprojecten gaat gewoon door. 
Wel wijzen wij ontwikkelaars proactief op de stikstofuitspraak en de eigen verantwoordelijkheid die 
aanvragers hebben om te voldoen aan de uitspraak van de Raad van State en een passende 
beoordeling aan te leveren. 
 
b. Zo ja, wat is uw voorgenomen aanpak voor wat betreft omgaan met deze effecten? 

Onderneemt u actie? 
Antwoord. 
Voor onze eigen woningbouwprojecten zijn we op dit moment bezig om, samen met de provincie, de 
consequenties te inventariseren. 
 
c. Zo ja, worden belanghebbenden geïnformeerd over deze situatie en eventuele gevolgen 

daarvan? 
Antwoord. 
Ja. 
 
 
 
 
 
Bijlage. 
Schriftelijke vragen van de raadsfractie Pro Actief Goirle. 
__________________________________________________________________________________ 


